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 معاون پرستاری وزارت بهداشت از نهایی شدن اجرای 
قانون تعرفه گذاری جدید برای خدمات پرســتاری 
و افزایش حقوق پرســتاران در هفته های آتی خبر 
داد و گفت: گرچه قرار بود اجرای این قانون تا پایان 
شهریورماه عملیاتی شود، اما وجود برخی مشکلات 
مانع از انجام این کار شــد. البته این نخستین باری 
نیست که اجرایی شدن قانون تعرفه گذاری جدید 
برای خدمات پرســتاری به تأخیر می افتد؛ چرا که 
پرستاران حالا 15سالی می شــود که چشم به راه 
اجرایی شدن این قانون هستند. عباس عبادی، معاون 

پرستاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
کشور هم با اشاره به تصویب این قانون در سال1386 
گفت: متأسفانه قانون در همان سال اجرایی نشد و 
از دولتی به دولت دیگر موکول شــد. گرچه محمد 
شریفی مقدم، دبیرکل خانه پرستار اواخر سال گذشته 
اعلام کرده بود پرستاران برای سال1401 هم منتظر 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری نباشند؛ 
چون وزارت بهداشت اعتبار موردنظر برای اجرایی 
شدن قانون را به ســازمان برنامه و بودجه پیشنهاد 
نداده است، اما حالا معاون پرستاری وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی از ردیف اعتباری بالغ بر 
5هزار میلیارد تومان در ردیــف بودجه های وزارت 
بهداشت به این امر خبر داده و اعلام کرده است که 
این مهم در ســایه پیگیری های دولت سیزدهم و 

مساعدت مجلس، رئیس جمهور و تأکیدات رهبری 
صورت گرفته است.

اعتماد پرستارها از بین رفته
علی اکبر ویسی، رئیس دانشکده پرستاری کرمانشاه 
و عضو شورای عالی پرستاری کشــور هم با انتقاد از 
طولانی شدن روند اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات 
پرســتاری در گفت وگو با همشــهری گفت: گرچه 
از تصویب این قانون در ســایه پیگیری تشکل های 
مردمی پرســتاری و ورود مقام معظم رهبری حدود 
15ســال می گذرد، اما ما جامعه پرستاران همچنان 
امیدوار به اجرای آن هستیم؛ چراکه معتقدیم اجرایی 
شــدن این قانون و پرداخت حق و حقوق پرستاران 
متناســب با خدماتی که ارائه می کنند، بزرگ ترین 

خدمت به جامعه و مردمی است که در مراکز درمانی 
و بیمارستانی خدمات پرستاری را دریافت می کنند.

این عضو سازمان نظام پرستاری کشور در ادامه تأکید 
کرد: حالا که بعد از 15ســال تأخیر قرار است قانون 
تعرفه جدید خدمات پرستاری اجرا شود، انتظار داریم 
که به صورت کامل و جامع انجام شود تا بتواند امید و 
سرزندگی را در میان پرستاران احیا کرده و باعث شود 
که این قشر با روحیه بالا و توان مضاعف در پست های 
خود حاضر شوند و موجبات ارتقای خدمات بهداشت 

و درمان به مردم را فراهم کنند.
او این نکته را هم یادآور می شود که عدم  اجرای این 
قانون نتیجه ای جز مهاجرت پرســتاران در ســایه 
مشوق های دهان پرکن کشــورهای دیگر را ندارد و 
این رسالت وزارت بهداشــت و دولت است که مانع 
مهاجرت نیروهای نخبــه و تحصیلکرده خود در هر 
رشته ای شوند. اگرچه ویســی می گوید وعده های 
15ساله برای اجرایی شدن قانون تعرفه گذاری جدید 
خدمات پرستاری دیگر پرستاران را به این وعده وعیدها 
بی اعتماد کرده اســت؛ اما عبادی، معاون پرستاری 
وزارت بهداشــت علت این تأخیرات را فراهم نبودن 
زیرســاخت های اجرایی این قانون برشمرد و افزود:  
قانون »تعرفه گذاری خدمات پرســتاری« نیازمند 
تأمین زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری بود. 
دستورالعمل رسیدگی به اسناد تعرفه های خدمات 
پرستاری ازجمله زیرساخت های نرم افزاری توسط 
بیمه تدوین و ابلاغ شــد و ازجمله زیرســاخت های 
سخت افزاری آن هم آماده سازی  سیستم محاسباتی 
اتوماسیون الکترونیک است که این هم خوشبختانه 
مهیا شده و احصای درآمد نیز درحال صورت گرفتن 

است.

اجرای قانون به نفع مردم است
حسینعلی شــهریاری، رئیس کمیسیون بهداشت 
مجلس نیز با ابراز خرسندی از نزدیک شدن به اجرای 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری گفت:  قانون 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری پس از حدود 15سال 
بی تفاوتی دولت ها و وزرای مختلف و اجرا نشدن، با 
تلاش های وزارت بهداشت و مجلس یازدهم در حال 

اجرایی و عملیاتی شدن است.
او با بیان اینکه 5هزار میلیارد تومان اعتبار در لایحه 
بودجه1401 به اجرای قانون تعرفه گذاری پرستاری 
اختصاص یافت، افــزود: این قانون در ســال1386 
تصویب شد، اما طی این ســال ها دولت ها آن را اجرا 
نکردند. شهریاری افزود: امید است با اجرایی شدن این 
قانون مطالبات بحق پرستاران پرداخت شود و شرایط 
کار برای آنها بهبود یابد که این شــرایط قطعا به نفع 
سیستم بهداشت و درمان کشور است؛ چراکه خدمات 
پرستاری بخش قابل توجهی از خدمات وزارت بهداشت 

و درمان در مراکز درمانی را شامل می شود.

افزایش حقوق پرستاران 
به زودی

بعد از 15سال تأخیر، سرانجام قانون تعرفه گذاری جدید خدمات پرستاری اجرایی می شود

باقری مطرح کرد
حضور ۷۴۰ هزار دانش آموز در جشن تکلیف امسال

 مدیرکل قرآن، عترت و نماز 

آموزش
وزارت آموزش و پرورش گفت: 
محتوای متنی و رسانه ای در 
رمزینه های کتب درســی بارگذاری خواهند 

شد.
میکائیل باقری در نشست خبری برنامه طرح 
نور چشم که با محوریت موضوع نماز برگزار 
می شــود؛ گفت: برای همه معلمین مدارس 
به ویژه معلمین دانش آموزانی که در آســتانه 
سن تکلیف هستند دوره های آموزشی برای 
تدریس نماز برگزار می شــود. همچنین در 
تلاشیم تا از ظرفیت کتب درسی برای تبلیغ 
نماز استفاده کنیم. در همین راستا همکاران 
من تمام کتب درسی چند سال اخیر را بررسی 
کردند و هر مطلبی کــه در حروف نماز وجود 
داشت استخراج نموده و تولیدات رسانه ای و 

مکتوب مکمل تولید کردند.
مدیرکل قرآن، عترت و نماز وزارت آموزش و 
پرورش افزود: محتوای متنی و رســانه ای در 
رمزینه های کتب درســی بارگذاری خواهند 
شــد و معلمان بزرگوار می تواننــد به عنوان 
یک محتوای مکمل آموزشــی از آن استفاده 

کنند. به عنوان مثال اگر در پایه دوم دبستان 
نماز 2 رکعتی آموزش داده می شود یا در پایه 
سوم وضو آموزش داده می شود؛ در سال های 
تحصیلی گذشته تنها عکس و متن در کتاب 
درسی بود اما امســال آموزش نماز به صورت 

رسانه ای هم تولید معتبر شده است.

فاطمه عسگری نیاگزارش
روزنامه نگار
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 رئیس سندیکای صاحبان صنایع داروهای انسانی
 اعلام کرد

گلایه داروخانه ها  از برخی بیمه ها
رئیس سندیکای صاحبان صنایع داروهای انسانی ایران با بیان اینکه 
علت بخش عمده ای از کمبودهای دارویی، نبود نقدینگی شرکت ها 
و پرداختی شان در گمرک است، گفت: برای همه ارزهایی که از 
ترجیحی به نیمایی بدل شــد، ارزش افزوده در ابتدای سال یک 
درصد شــد، اما ما بعد از 7ماه هنوز درگیر مکاتبات درباره ارزش 

افزوده ۹درصدی دارو هستیم و تا این لحظه به جایی نرسیده ایم.
او افزود: البته بخشی از این کارها با وجود پیگیری های متعدد 
هنوز مغفول مانده است. بعد از 7ماه دارویی که کالای استراتژیک 
است، هنوز صنعتش استراتژیک دیده نمی شود. بحث ارز نیمایی 
در حوزه دارو، یعنی کاهش قیمت مصرف کننده به نفع بیمار. برای 
همه ارزهایی که از ترجیحی به نیمایی بدل شد، ارزش افزوده در 
ابتدای سال یک درصد شــد، اما بعد از 7ماه ما درگیر مکاتبات 
درباره ارزش افزوده ۹درصدی دارو هســتیم و تا این لحظه به 

جایی نرسیده ایم.
عبده زاده ادامه داد: ریشه بســیاری از کمبودها، در صنعت دارو 
نیست بلکه در قوانین و مقرراتی است که در دولت و مجلس تعیین 
می شود. در هیچ کجای دنیا صنعتی را نمی بینید که التماس کند 
تا برای دریافت تسهیلات در جهت تامین دارو و بانک های عاملش 
تسهیلات و حد اعتباری قبلی را تامین نکنند. ما هنوز در بحث بانک 
مرکزی به شدت مشکل داریم. درخواستمان از بانک مرکزی این 
است که همان دستورالعمل های قدیم را تمدید کند. شرکت های 
ما نمی توانند حد اعتباری قبل را دریافت کنند. انتظار داریم هم در 
بحث ارزش افزوده، هم تامین نقدینگی و هم در تعرفه ماشین آلات 

خطوط تولید کمک شود.
او در ادامه گفت: در بحث دارویاری داروخانه ها گلایه مندی های 
زیادی به ویژه در زمینه بیمه تامیــن اجتماعی و بیمه دی دارند. 
ســازمان تامین اجتماعی به رغم وصول مطالبات ماهانه اش، به 
تعهدش درخصوص داروخانه ها به موقع عمل نمی کند. بیمه دی 
که متولی بیمه ایثارگران است، بالای 7ماه است که مطالباتش را 
پرداخت نکرده است. البته از بیمه سلامت و بیمه نیروهای مسلح 

تشکر می کنیم که به موقع تعهداتشان را پرداخت می کنند.
عبده زاده همچنین گفت: انتظار ما این اســت که داروی به موقع 
و با قیمت مناســب برای مردم تامین کنیم. صنعت داروسازی 
کشور خواسته مشخص اش توسعه، بازسازی و نوسازی صنعت با 
هدف توسعه صادرات، تراز تجاری مثبت، ارتقای کیفیت و تامین 
داخل است. برای این کار حداقل بودجه و چارچوبی نیاز دارد که در 
بودجه1402 دیده شود. در بحث بیمه ها هم انتظار داریم که بحث 

چرخه دارویی کشور به سرانجام برسد.
در این مراســم از آمارنامه دارویی هم رونمایی شد و گزارش شد 
که مطابق آمارنامه فروش داروی شرکت های پخش سراسری در 
ســال1400، مبلغ کل فروش دارو در این سال معادل 63.5هزار 
میلیارد تومان بوده است. این عدد در سال13۹۹ بالغ بر 35هزار 
میلیارد تومان بوده است. بر این اساس بازار دارویی در سال1400 
در مقایسه با 13۹۹ رشدی 81درصدی تجربه کرده است. همچنین 
مطابق آمارنامه دارویی سال13۹۹ ســهم ریالی داروهای تولید 
داخل از کل بازار 85درصد بوده  که این عدد در ســال1400 به 
87درصد افزایش یافته است. در عین حال سهم داروهای بیولوژیک 

در بازار دارویی 13درصد از کل آمارنامه بوده است. / ایسنا

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با حضور رئیس جمهور اعلام 
کرد:

رد دیون سازمان تأمین اجتماعی از 
طریق واگذاری فوری سهام

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، تصمیماتی در زمینه 
رسیدگی به وضعیت صندوق تامین اجتماعی اتخاذ شد.

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با بررسی موضوع رد دیون دولت به 
سازمان تامین اجتماعی مقرر کرد در اجرای تبصره2 قانون بودجه 
سال1401 کل کشور، اقدامات لازم برای واگذاری سریع تر سهام 
دولت و فروش آن به منظور تامین نقدینگی مورد نیاز ســازمان 

تامین اجتماعی انجام شود.
در این جلسه که به ریاست ســیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور 
برگزار شد، موضوع تمدید مهلت مجوز تسهیلات ارزی صندوق 
توسعه ملی برای تکمیل راه آهن چابهار به زاهدان مطرح و مقرر شد 
اقدامات لازم در این راستا انجام شود، تا این طرح مهم ملی هرچه 

سریع تر به بهره برداری برسد.
در ادامه جلســه ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت، وزارت امور 
اقتصادی و دارایی برای سرعت بخشــیدن به ترخیص کالاهای 
اساسی از گمرکات کشور پیشنهادهایی مطرح کرد که مقرر شد 

با هماهنگی دستگاه های مسئول پیگیری و اجرایی شود./ ایلنا

عسکری اعلام کرد؛
تولید بیش از ۴میلیون و۶۰۰هزار 

سرنگ در هفته گذشته
مدیرعامل سازمان تدارکات پزشکی از تولید بیش از 4میلیون و600 
هزار سرنگ در مجموعه سازمان تدارکات پزشکی در هفته گذشته 
خبر داد. به گزارش خبرگزاری مهر، علیرضا عســکری با اشــاره 
به اهم تولیدات این مجموعه در هفته گذشــته گفت: ســازمان 
تدارکات پزشکی در راستای تولید سرنگ و تأمین نیاز کشور تلاش 
قابل توجهی دارد و تولیدات خوبی در هفته گذشته برای رفع نیاز 
جامعه بیمارستانی انجام شده اســت. وی افزود: بر همین اساس 
سرنگ 5میل با سرسوزن جی22 به تعداد یک میلیون و440 هزار 
عدد، سرنگ 2میل با سرسوزن جی23 به تعداد یک میلیون و728 

هزار عدد در این بازه زمانی تولید شده است.
این مقام مسئول در جمعیت هلال احمر ادامه داد: بر همین اساس، 
سرسوزن دندانپزشکی پایه کوتاه به تعداد 720هزار عدد، سرنگ 
5میل 3تکه با سرسوزن جی22 به تعداد 288هزار عدد و سرنگ 
2میل 3تکه جی23 به تعداد 432هزار نیز در هفته گذشته تولید 
شد. عسکری خاطرنشان کرد: سازمان تدارکات پزشکی در مجموع 
در هفته گذشــته 4میلیون و608 هزار انواع سرنگ تولید کرده و 
با اســتفاده از تمام ظرفیت ها در زمینه تولید تجهیزات پزشکی 

فعالیت می کند.

 دکتر بهرام دارایی
 رئیس سازمان غذا و دارو 

مصــرف دارو در دوران کرونــا افزایــش 
بســیاری داشــت کــه ســهم رمدســیور 
در ســبد دارویــی کشــور در ایــن مــدت 
حدود6هزار میلیارد تومان بوده است. در 
مجموع فشار زیادی به صنعت وارد شد، 
اما اکنون کنترل آن با اصلاح سیاســت 
غلط ارزی دارو همراه شده است. امسال 
نزدیــک 6۰ تا ۷۰درصــد افزایش مصرف 

سرم در کشور داشتیم./ایسنا

 محمد نصیری
 معاون امور فرهنگی و اجتماعی 

سازمان بهزیستی کشور
کاهــش نــرخ مرگ ومیــر کــودکان، ارائــه 
مراقبت هــای بهداشــتی اولیــه در تمــام 
نقــاط کشــور، ریشــه کنی فلــج اطفــال، 
گسترش سطح آموزش در مقاطع مختلف 
تحصیلی، افزایش نرخ ثبت موالید، اهتمام 
دولت بــرای کاهش ســوءتغذیه کــودکان،  
موید بهبود شرایط کودکان در ایران است.

نقل قول خبر

راه اندازی ۴۰ هزار پنل 
خورشیدی برای مددجویان

رئیس کمیتــه امداد امــام خمینــی)ره( گفت: 
تا پایان ســال جاری 40هزار نیروگاه خورشیدی 
کوچک مقیاس برای مددجویان نصب می شود. به 
گزارش ایرنا از کمیته امداد، سیدمرتضی بختیاری 
با بیان اینکه نصب و راه اندازی پنل های خورشیدی 
با هدف توانمندسازی خانواده های تحت حمایت 
انجام می شود، افزود: تا پایان سال جاری 40 هزار 
نیروگاه خورشیدی کوچک مقیاس برای مددجویان 
به بهره برداری می رسد. وی با اشاره به تفاهمنامه 
ایجاد 550هزار پنل خورشیدی برای اقشار محروم 
و روستاییان ادامه داد: تفاهمنامه پنج جانبه احداث 
550 هزار واحد نیروگاه خورشیدی پنج کیلوواتی 
میان سازمان بسیج سازندگی کشور، معاونت توسعه 
روستایی و مناطق محروم، وزارت نیرو، کمیته امداد 

و سازمان بهزیستی امضا شده است.

 خبر

میزخبر


